

HUBUNGAN ANTARA KADAR PULANGHI DENGAN
PERMINTAAN DEPOSIT DALAM SISTEM
PERBANKAN ISLAM

MUR FATIMAH BINTI NOOR ROSDY

JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

2009

HUBUNGAN ANTARA KADAR PULANGAN DENGAN
PERMINTAAN DEPOSIT DALAM SISTEM
PERBANKAN ISLAM

NUR FATIHAH BINTI NOOR ROSDY
SM EKONOMI (SUMBER ALAM)

FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

(UMT)

2009

PENGAKUAN

Saya akui bahawa Kertas Projek (EKN 4399A/B) ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber yang telah saya jelaskan rujukannya.

Tarikh :

Tandatangan:

Nama Pelajar : Nur Fatimah Binti Noor Rosdy

Nombor Matrik : UK 14045



DECLARATION

I hereby declare this Project Paper (EKN 4399A/B) is the result of my own investigation and findings, accept where otherwise stated.

Date:

Signature:

Students Name : Nur Fatimah Binti Noor Rosdy

Matric Number: UK 14045



PENGHARGAAN

Dengan Nama Allah Yang Maha Pengasih Lagi Maha Penyayang

Terlebih dahulu, saya ingin mengambil kesempatan ini mengucapkan Alhamdulillah syukur ke hadrat ilahi kerana dengan izinNya, setelah mengharungi pelbagai dugaan dan rintangan dapat saya menyiapkan Kertas Ilmiah ini dengan jayanya. Jutaan terima kasih dan setinggi-tinggi penghargaan kepada semua pihak yang terlibat secara langsung dan tidak langsung dalam membantu saya menyiapkan Kertas Ilmiah ini.

Sekalung penghargaan dan ribuan terima kasih saya ucapkan kepada Dr Nur Azura Binti Sanusi selaku penyelia Kertas Ilmiah ini yang telah banyak meluangkan masa serta memberikan nasihat, tunjuk ajar serta pandangan agar Kertas Ilmiah ini dapat disiapkan dengan lengkap. Sekalung penghargaan buat pensyarah-pensyarah di Jabatan Ekonomi yang telah banyak member tunjuk ajar dan asas yang kukuh membentuk diri saya sepanjang pengajian saya di UMT. Sesungguhnya segala tunjuk ajar dan nasihat kalian akan saya gunakan sebagai panduan dalam meniti cabaran kehidupan yang mendatang. Penghargaan juga ditujukan kepada Bank Negara Malaysia, Bank Negara Malaysia Terengganu, yang banyak memberi maklumat kepada saya.

Teristimewa buat ibunda tercinta Puan Razmah Binti Mansor, yang tidak jemu memberikan sokongan, tidak lupa juga buat kakanda Noor Affiza Binti Noor Rosdy dan Mohd Hafiz Bin Noor Rosdy di atas berkat doa, dorongan dan sokongan mereka akhirnya saya berjaya menamatkan pengajian saya dan kajian yang saya lakukan dengan lengkap dan jayanya. Jutaan terima kasih juga kepada insan yang banyak memberi sokongan kepada saya iaitu rakan-rakan seperjuangan di Jabatan Ekonomi, Fakulti Pengurusan dan Ekonomi kerana membantu memberi pandangan untuk menyiapkan kertas ilmiah ini. Segala sokongan dan kenangan manis sepanjang pengajian di UMT akan selamanya terpahat di sudut hati ini, selamat maju jaya.

Sekian.

Nur Fatihah Binti Noor Rosdy
Ijazah Sarjana Muda Ekonomi (Sumber Alam)
fatayha@yahoo.com

ABSTRAK

Kajian ini dilaksanakan untuk menganalisis secara empirikal pengaruh kadar pulangan ke atas permintaan deposit dalam sistem perbankan Islam (SPI) dan perbankan konvensional. Kajian ini akan menggunakan data siri masa yang diperolehi daripada laporan tahunan Bank Negara Malaysia (BNM) merangkumi tahun 1990 sehingga 2007 dan kaedah ekonometrik iaitu '*Autoregressive Distributed Lag*' (ARDL), kaedah ini digunakan kerana teknik ini mampu menghasilkan penganggaran koefisien jangka panjang yang konsisten selain dapat menentukan hubungan yang koefisien dengan jumlah cerapan yang kecil. Hasil kajian menunjukkan kadar pulangan signifikan mempengaruhi permintaan deposit dalam sistem perbankan Islam dan perbankan konvensional. Disamping itu, kajian ini turut mengkaji perubahan struktur permintaan deposit selepas pengubahsuaian strategi pertengahan dasar kewangan oleh BNM pada tahun 1995.

Kata Kunci : Kadar Pulangan, Permintaan Deposit dan Sistem Perbankan Islam.

ABSTRACT

This study is implemented to analyze empirically rate of return influence on deposit demand in Islamic banking system (SPI) and conventional banking. This study will use the data time series achieved of Bank Negara Malaysia annual report (BNM) include year 1990 till 2007 and method econometric namely 'Autoregressive Distributed Lag' (ARDL), this method is used because this technique can make long-term that consistent coefficient estimation apart from can determine relationship coefficient with small observation total. Result research showed significant rate of return influence deposit demand in Islamic banking system and conventional banking. Beside the, this study also study demand structural change deposit after middle strategy modification monetary policy by BNM in year 1995.

Keywords : Rate of Return, Deposit Demand and Islamic Banking System